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MØDEDELTAGERE  
Formand: Lise Lotte Due (afbud) 

Næstformand: Bent Jakobsen 

Rigmor Nielsen 
Vicki Hansen 

Vibeke Davids Hansen 
 

Lissi Gyldendahl 

Christian Heiberg 

Søren Holmgaard 
Arne Christensen 

Lise-Lotte Tøttrup (referent) 

 

Referat 
  

 1. Orientering fra kommunen 

V/Henriete Thomsen, leder af omsorgscenter Pedershave 

 

Henriete indledte med en kort præsentation af sig selv efterfulgt 

af en beskrivelse af Omsorgscenteret Pedershave. 

 

Omsorgscenteret Pedershave åbnede de første pladser i 2011 og 

er løbende blevet udbygget, så det i dag rummer 96 boliger 
indrettet med 4 sammenhængende huse á 24 boliger i hver. 

Boligerne er på ca. 40m2 med en lille have. 

 

Centeret er bygget i Bondegårdsstil, og der bliver lagt meget 
vægt på, at Pedershave ligger uden for byen og med et dejligt 

udeliv. 

 

Henriete fortalte, at der arbejdes meget efter visioner og 

indsatser. 

 

Bondegårdsstilen præger visionen som lyder: 

”På Omsorgscentret Pedershave leves et trygt, aktivt og 
glædesfyldt liv på landet” 

 

Pedershaves indsatsområder er; ET Pedershave, glade aktive 
beboere, faglig kvalitet og arbejdsglæde. 

På Pedershave er det gode hverdagsliv i centrum. Som beboerne 

siger: ”der må gerne ske noget”. 

Det gode liv skabes både ved at fastholde et højt funktionsniveau 
hos den enkelte og gennem aktiviteter, der styrker beboerens 

ressourcer. Beboerne har stor indflydelse på deres hverdag. 

 

 

Ældrerådet 
Torsdag den 1. november 2018 kl. 09:15 – 12:30  

Omsorgscenteret Pedershave mødelokale D, Pedershave Allé 4, 3600 

Frederikssund 
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Vision for plejeboligerne: 

"Beboerne i Frederikssund Kommunes plejeboliger bor og lever 
trygt og godt" 

Sådan lyder visionen for kommunens fem omsorgscentre.  

Visionen uddybes i 3 sætninger 

 Beboernes liv er fortsat styret af deres personlige 

livsværdier 

 Beboerne har fortsat indflydelse på deres eget liv 

 Beboerne har mulighed for at vælge 

Visionen omsættes af medarbejderne. Det sker i tæt samarbejde 

med beboeren, dennes familie / netværk og andre faggrupper / 
samarbejdsparter. Medarbejdernes støtte, omsorg og indsats for 

at virkeliggøre visionen er styret af Frederikssund Kommune 

personalepolitiske værdier: 

 Dygtighed 

 Engagement 

 Samarbejde 

 

På Pedershave arbejder personalet med nye tiltag og ændringer i 
projektarbejdsform. Med udgangspunkt i et innovationsprojekt 

der begyndte i 2015 arbejdes der med at, Pedershave er i 

løbende udvikling og er et innovativt tænkende og handlende 
omsorgscenter. 

 

Organisationen på Pedershave er enkel. Én leder af hver enhed 
(4 enheder) samt en tværfaglig stab. Alle med direkte reference 

til Henriete. 

Medarbejderne skal tage ansvar både alene og i teams og 

omgangstonen skal være i orden, hvilket Henriete lægger meget 
vægt på. 

 

Pedershave er ét hus, alle er sammen om tingene. 

Økonomistyringen foregår ligeledes på tværs. 

 

Ældrerådet spurgte ind til kosten på centeret. 

Henriete fortalte, at der leveres mad fra ”Mad til hver Dag” to 
gange om ugen. 

Til frokost smører personalet brød og pålæg og den varme mad 
serveres til aften, hvilket giver den bedste døgnrytme. 

 

4 gange årligt er der beboermøder. Der er ligeledes et 
kostudvalg, her kan beboerne komme med ønsker til kosten, 

hvilket forsøges imødekommet. 

Mange får særkost, hvilket der er stor fokus på. 

 

Henriete fortalte, at Pedershave Nyt udkommer hver måned, hvor 
blandt andet menuplan og aktivitetsplan fremgår. 

Link til Pedershaves hjemmeside hvorfra Pedershave Nyt kan 

tilgås. 

http://www.pedershave.frederikssund.dk/ 

 

Efter Henrietes oplæg var der en god dialog samt en rundvisning 
på centeret. 

 

 

http://www.pedershave.frederikssund.dk/
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2. Godkendelse af dagsorden og referat fra den 27. 

september 2018  

 Referat og dagsorden godkendt. 

 

3. Sager til høring 

Velfærdsudvalget 
Social- og Sundhedsudvalget. 

 

Lissi, Vicki, Arne og Søren havde udfærdiget et oplæg, der blev 
uddelt og gennemgået. 

Oplægget blev tilrettet og er efterfølgende mailet til Ældrerådet til 
godkendelse. 

 
Der var en dialog omkring, hvordan den fremtidige proces for 

høringssvar skal foregå.  

 

4. Orientering fra formand /næstformand 

v/ Bent Jakobsen 

 

Bent gjorde opmærksom på, at de medlemmer der ønskede at 

deltage på teknologituren den 26. november selv tilmelder sig til 
Heidi Christensen senest d. 9. november på mail 

hiwch@frederikssund.dk  

 

Bent Orienterede om, at Ældrerådets høringssvar til punkt 84 på 
Velfærdsudvalgets møde den 2. oktober vedr. ”Mad til hver Dag” 

ønskes uddybet på et kommende dialogmøde med 
Velfærdsudvalget i foråret 2019. 

 
Lissi og Bent skal til Regionsældrerådsmøde d. 7. november. 

 

Bent og Arne havde kigget på lokalet i Slangerup Bio til mødet 
den 29. november. Det var et fint lokale. De anbefalede, at 

medlemmerne tager en pude med til stolen, da stolene ikke var 
særligt godt polstret. 

 

 5. Økonomi 

V/ Rigmor Nielsen 

Der er ca. 95.000 kr. i kassen 

Arrangementet i Elværket kostede knapt. 18.000 kr.  

Rigmor har fået Ældrerådets indkøbte telefon til opbevaring. 

 

 6. Vedtægter  

Opfølgning på mødet med Helle Hagemann og Klaus Kolberg 

 

Ældrerådet bemærkede, at det fra Ældrerådets side ikke var 

præciseret, hvad mødet gik ud på, administrationen var derfor 
ikke forberedt godt nok på mødet. 

 

Administrationen udarbejder et oplæg, hvilket sendes til 
Ældrerådet ultimo november. Herefter inviteres arbejdsgruppen 

til møde d. 5. dec. Kl. 10:00 – 11:00 på Rådhuset. 

 

 

 

mailto:hiwch@frederikssund.dk
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 7. Kvalitetsstandarder til høring 

Ældrerådet havde den 4. oktober fået fremsendt 

kvalitetstandarder for 2019 til høring.  

 

Lissi, Vicki, Arne og Søren havde lavet et oplæg til høringssvar. 

Oplægget blev gennemgået og tilrettet og Lise-Lotte T. har 

videresendt høringssvaret til Mikkel Torp Bille.   

 

8. Ældrerådets hjemmeside 

V/ arbejdsgruppen: Vibeke, Vicki og Bent 

 

Arbejdsgruppen havde lavet et oplæg, der blev gennemgået på 
mødet. 

Arbejdsgruppen samler op på det og kommer med et nyt oplæg. 

 

Vicki pointerede omkring målgruppen, at det er vigtigt, at ALLE 

skulle kunne navigere på hjemmesiden. Så den skulle være let 
tilgængelig. 

 

Lissi var imod et samlet billede af ældrerådet på hjemmesiden. 

Det øvrige ældreråd ville gerne have billede på siden. 

 

Ældrerådet vedtog, at et billede af den nye bro godt kan 

symboliserer Ældrerådets arbejde. 

 

9. Kommunikationsstrategi 

V/ arbejdsgruppen: Lissi, Vicki og Arne 

Udsættes til næste møde 

 

10. Socialt arrangement den 22. oktober 

V/arbejdsgruppe: Lissi, Vicki og Arne. 

 

Arrangementet kostede omkring 18.000 kr.  

Ældrerådet var enige om, at det var et godt arrangement. 

Det var et stort arbejde, særligt oprydningen efterfølgende. 

 

11. Heldagsseminar d. 19. november for Ældrerådet 

V/arbejdsgruppe: Lise Lotte, Lissi og Bent. 

Elværket, mødelokale er booket kl. 09:00 – 16:00 

Udsættes til næste møde 

 

12. Møder som Ældrerådets medlemmer har deltaget i siden 
sidst 

Orientering fra Nordgruppemødet d. 31. oktober. 

Møde i Regionsrådet d. 7. november. 

Udsættes til næste møde 
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 13. Orientering fra fagudvalg 

Opvækstudvalget v/Vibeke 

Uddannelsesudvalget v/Vibeke 
Kultur- og Fritidsudvalget /Vibeke 

 
Plan- og Miljøudvalget v/Arne 

Vækstudvalget v/Arne 

 
Teknisk Udvalg v/Christian og Søren 

 

Udsættes til næste møde 

 

 14. Næste møde 

Det blev vedtaget at holde et ekstra møde mandag d. 12. 

november kl. 8:30 – 11:00 på rådhuset, mødelokale F6, for at nå 
de resterende punkter på dagsordenen. 

 

Ordinært møde i Ældrerådet afholdes den 29. november, kl. 9:15 
i Slangerup Bio, Brobæksgade 4, 3550 Slangerup, med 

efterfølgende julefrokost. 

Ingen ”oplægsholder” fra kommunen deltager på mødet denne 

dag. 

Dagsorden til dette møde udsendes først d. 26. november. 

 

Velfærdsteknologitur den 26. november, 2018. 

Tilmelding til Heidi Christensen senest d. 9. november på mail 
hiwch@frederikssund.dk  

Program for dagen er mailet til Ældrerådet d. 11. oktober, 2018.  

 

 15.  Eventuelt 

Mødekalender for 2019 opdateres med repræsentanter for 
kommunen og udsendes som bilag til godkendelse til næste 

møde d. 29. november. 

 

 

 

mailto:hiwch@frederikssund.dk

